
Tisztelt MGT Elnökség, 

 

Alulírott Dr. Palatka Károly, a soron következő tisztújításra tisztelettel pályázatot nyújtok be a 

főtitkári feladat ellátására. 

Tizenkilenc éve vagyok gasztroenterológus szakorvos, és a Debreceni Belgyógyászati Klinika 

docenseként a helyi igényeknek megfelelően és részben a trendektől eltérően az elmúlt években 

a gasztroenterológia teljes spektrumát lefedő klinikai gyakorlatot folytattam, ami lehetővé tette, 

hogy a szakma minden területén megfelelő gyakorlatom és jó rálátásom legyen a speciális 

endoszkópiáktól az IBD-n át a hepatológiáig. Az elmúlt 10 évben tagja voltam a Magyar 

Gasztroenterológiai Társaság vezetőségének, két éve a Colon Szekció elnöke vagyok. Altorjay 

István elnökségből történő kiválása miatt mindenképpen fontosnak tartom, hogy az Észak-

alföldi régió, ill. a Debreceni Egyetem a regionalitás elfogadott elvei szerint továbbra is 

képviseletet kapjon az MGT elnökségében.  

 

Úgy gondolom, hogy az egyik legnagyobb szakmai társaságként az MGT nehéz és sikeres utat 

járt be az elmúlt 60 évben, és jelenleg olyan kihívásokkal szembesül, amelyekre az adandó 

válaszok az egész gasztroenterológia jövőjét dönthetik el.  

A magyar gasztroenterológia jelenlegi helyzetében egyfajta kettősség észlelhető, egyrészt 

jelentős térvesztését észlelhetjük itthon, több intézmény vezetéséből is kiszorult az elmúlt 10 

év során, ugyanakkor a nemzetközi porondon örvendetes sikereknek lehetünk tanúi, számos 

szakmai területen – pancreatológia, endoszkópia, gyulladásos bélbetegségek, hepatológia, 

coeliakia etc. - figyelhetjük meg a magyar jelenlét eddig még sohasem tapasztalt erősödését!  

Itthon akár a szakma válságáról is beszélhetünk, mely egy negatív spirált indukál, főként a 

méltánytalanul hátrányos finanszírozás miatt, ez kevésbé teszi vonzóvá a szakmát a fiatalok 

számára, romlik az utánpótlás minősége. 

Ilyen körülmények között egyidejű és többirányú aktivitás szükséges, mely az egészségügy 

különböző szereplői és a civil szféra irányába is megpróbálja megfelelően megjeleníteni a 

szakma jelentőségét.   

 



Javasolt prioritások a vezetőség tevékenységében 

1. A mai magyar finanszírozási gyakorlat nem kedvez a gasztroenterológia 

tevékenységnek. Bár az elmúlt években több alkalommal került sor ilyen jellegű 

korrekcióra, közelebb kerülve a reális költségek megtérítéséhez, továbbra is szükség 

van egy állandó monitorozási és konzultációs tevékenységre a finanszírozókkal a 

reálisabb finanszírozási viszonyok megteremtéséhez. 

2. Alapvető fontosságú, hogy korrekt költséghatékonysági vizsgálatokat 

kezdeményezzünk és minden, a finanszírozás javítását célzó újabb javaslatunk mellé 

ezeket oda tehessük, ami az eredményes tárgyalás elengedhetetlen feltétele! 

3. Az önálló gasztroenterológia finanszírozhatósága megköveteli az úgynevezett 

gasztroenterológiai intezív/szubintenzív osztályok (részlegek) működtetését, melyeket 

egyébként a napi szakmai tevékenység is indokol. Ezek különböző formákban jelenleg 

is működnek, de hiányzik mellőlük a megfelelő finanszirozás!  Sürgető feladat lenne 

ezek működésének, működési feltételeinek áttekintése, illetve a szakmai és gazdasági 

feltételek mielőbbi pontositása. 

4. Az elnökség tevékenységének szorosabbra fűzése a szekciók vezetésével. A szekciók 

terveinek, a prioritásoknak a meghatározása, egyeztetése a hatékonyabb, 

eredményesebb közös munka érdekében.    

5. A szakma iránt elkötelezett fiatalok támogatása. Átlátható, nyilvános pályázati rendszer 

alkalmazása a nemzetközi és hazai továbbképzőkre és kongresszusi részvételekre.  

6. A szakmai képzési rendszer, ezen belül az endoszkópos asszisztens képzés megújítása.  

7. Nyitás a szomszédos országok szakmai fórumai irányába. Közös továbbképzők 

szervezése, vizsgálatok szervezése. 

8. Szakmai támogatás a határon túli magyar gasztroenterológiai graduális és 

posztgraduális képzésben.  

9. A szakma munka eredményeinek a nyilvánossággal való megismertetése, a médiával 

történő folyamatos kapcsolattartás.  

Magam az MGT Elnökségének tagjaként mindent igyekszem majd megtenni a fenti célok 

sikeres megvalósitása érdekében.  

 

Debrecen, 2018 május 23-én    Dr. Palatka Károly klinikai docens,   

 


